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KÉRDÉSEK ÉS VÁLASZOK 

 

A jelen dokumentum a Nemzeti Média- és Hírközlési Hatóság Hivatala (a továbbiakban: NMHH vagy 

Hatóság) által a 3400-3800 frekvenciasávban megszerezhető frekvenciahasználati jogosultságok 

tárgyában kiírásra kerülő árverés kiírási dokumentációjának tervezetéről 2016. március 22-én 

megtartott konzultáción szóban feltett kérdéseket és az NMHH ezekre adott válaszait tartalmazza. Az 

elektronikus hírközlésről szóló 2003. évi C. törvény 40/A. § (6) bekezdése alapján írásban feltett 

kérdés a konzultációra nem érkezett. 
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1. kérdés: Mi indokolta azt, hogy ennyire drasztikusan, 18-szorosára nőtt a sávszorzó értéke? 

A kérdező egyetértett azzal a konzultáción is elhangzott ténnyel, miszerint a 3400-3600 MHz-es sáv 

korábbi keskeny sávú pont-pont, pont-multipont összeköttetésekre történő használata mellett, de még 

inkább a helyett a sávot a jövőben mozgó szolgálati célra is lehet majd alkalmazni és ez növeli a sáv 

értékét. A kérdező ez alapján el tudná fogadni, hogy a meglevő sávszorzó értéke növekedjen, de a díj 

emelkedésének mértékét nagyon jelentősnek értékelte. A kérdező számítása szerint 1 MHz-nél 10,8 

millió forintot kell fizetni éves sávdíjként, az 5G perspektívájából nézve mobil célra 100 MHz-es blokk 

lesz szükséges, és akkor már 1080 millió forint jön ki éves sávdíjként. Véleménye szerint ez nagyon 

súlyos, akadályozó tényező abban, hogy valaki egy megfelelő üzleti tervet dolgozzon ki, figyelembe 

véve az 5G-re való használhatóságot, ami várhatóan csak 2020 után lesz realitás. 

Válasz: 

E kérdés nem a közzétett dokumentáció-tervezetben szabályozottakra, hanem egy hatályos 

jogszabályban foglaltakra irányul. A frekvenciahasználat díját, ezen belül a kérdésben jelzett 

sávszorzó mértékét a frekvencialekötés és -használat díjáról szóló 1/2011. (III. 31.) NMHH rendelet (a 

továbbiakban: Díjrendelet) szabályozza, melynek hatályba lépését széleskörű társadalmi egyeztetés 

előzte meg. 

A fizetendő sávdíj mértékének megítélésekor figyelembe kell venni, hogy a Díjrendelet 20. § (4) 

bekezdése szerint a beruházások támogatása érdekében a 3400-3600 MHz és a 3600-3800 MHz 

frekvenciasávban a 2013. március 1. napját követően indult versenyeztetési eljárás keretében 

frekvenciahasználati jogosultságot megszerző vállalkozás a megszerzés napját követő 4 évig a 

sávdíjból 50% kedvezményre jogosult. E kedvezmény akkor illeti meg a frekvenciahasználati 

jogosultságot elnyerő vállalkozást, ha a versenyeztetési eljárás kiírásának időpontjában még nem 

rendelkezik az adott sávban frekvenciahasználati jogosultsággal. 

2. Kérdés: Működnek-e valamilyen rádiós szolgálatok ebben a sávban? Megnézte-e a Hatóság, hogy 

itt az LTE és a működő rádiószolgálatok vonatkozásában milyen elektromágneses összeférhetőségi 

kérdések állnak fent?  

Válasz: 

A Hatóság a 3600-3800 MHz-es sáv használatára vonatkozóan ez ideig nem adott ki engedélyt. Az 

értékesítési eljárás megkezdése előtt a Hatóság mérőszolgálata országosan ellenőrizte a sávot, és a 

néhány helyen előfordult illegális használat megszüntetése iránt intézkedett. Az ellenőrző mérések 

nemcsak az ország belső, hanem a határterületi részeit is érintették. Mindezek alapján kijelenthető, 

hogy a sáv tiszta. 
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